

DOI: 10.18572/1812-3910-2020-4-14-17

СТАНОВЛЕНИЕ ПРАВОВЫХ И ОРГАНИЗАЦИОННЫХ ОСНОВ МЕЖДУНАРОДНОГО НАУЧНОГО СОТРУДНИЧЕСТВА, РЕАЛИЗУЕМОГО В РАМКАХ СОВЕТА МИНИСТРОВ ВНУТРЕННИХ ДЕЛ ГОСУДАРСТВ — УЧАСТНИКОВ СНГ

Кобец Петр Николаевич, главный научный сотрудник Всероссийского научно-исследовательского института Министерства внутренних дел Российской Федерации (ФГКУ ВНИИ МВД России), доктор юридических наук, профессор okobets 37@rambler.ru

Актуальность рассматриваемой проблематики обусловлена не только ее важностью для деятельности МВД (Полиции) государств — участников СНГ, но и новизной форм и методов организации и проведения совместного научного сотрудничества. В этой связи автором сделана попытка изложения основных форм и направлений научного сотрудничества МВД (Полиции) государств — участников СНГ, осуществляемого в рамках Научно-консультативного совета при СМВД СНГ. В процессе исследования были изучены и раскрыты не только генезис и передовые формы работы НКС, но и обозначены перспективы совершенствования деятельности по научному обеспечению органов внутренних дел государств — участников СНГ, формированию правовых и организационных основ совместного научного сотрудничества. Перспективы развития научного обеспечения органов внутренних дел государств — участников СНГ требуют осуществлять международное сотрудничество на плановой основе с учетом поступающих поручений, акцентируя внимание на консолидации ведомственной науки стран Содружества.

Ключевые слова: международное сотрудничество в рамках СНГ, СМВД СНГ, НКС при СМВД СНГ, ведомственная наука, научно-исследовательская деятельность, научное обеспечение МВД (Полиции) СНГ, научный потенциал, борьба с преступностью.

THE ESTABLISHMENT OF LEGAL AND ORGANIZATIONAL BASES OF INTERNATIONAL SCIENTIFIC COOPERATION IMPLEMENTED WITHIN THE FRAMEWORK OF THE COUNCIL OF MINISTERS OF INTERNAL AFFAIRS OF THE CIS MEMBER STATES

Kobets Petr N.
Chief Research Scientist of the National Research Institute of the Ministry of the Interior of the Russian Federation (NRI of the Ministry of the Interior of Russia)
LL.D., Professor

The relevance of the problem is due not only to its importance for the activities of the Ministry of Internal Affairs (police) of the CIS member States, but also the novelty of forms and methods of organization and conduct of joint scientific cooperation. In this regard, the author attempts to present the main forms and directions of scientific cooperation of the Ministry of Internal Affairs (police) of the CIS member States, carried out within the framework of the Scientific Advisory Council at the CIS cmvd. In the course of the research, not only the Genesis and advanced forms of the NCC's work were studied and disclosed, but also the prospects for improving the scientific support of the Internal Affairs bodies of the CIS member States, the formation of legal and organizational foundations for joint scientific cooperation were outlined. Prospects for the development of scientific support of the Internal Affairs bodies of the CIS member States require international cooperation on a planned basis, taking into account incoming orders, focusing on the consolidation of departmental science of the CIS countries.

Keywords: international cooperation within the CIS, CIS MIA, NKS at the CIS MIA, departmental science, research activities, scientific support of the Ministry of Internal Affairs (police) of the CIS, scientific potential, the fight against crime.